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Vragen van het lid Griffith (VVD) aan
de minister van Binnenlandse Zaken
en Koninkrijksrelaties over stress bij
agenten. (Ingezonden 24 april 2009)

1
Bent u bekend met het artikel «Ook
agent opgefokt van stress»?1

2
Deelt u de mening dat het werk van
politieagenten in de loop der jaren
stressvoller is geworden?

3
Is het waar dat het ziekteverzuim van
agenten schommelt rond de
7 procent en dat dit licht stijgt? Zo ja,
kunt u aangeven wat de oorzaak is
van deze stijging en wat u van plan
bent tegen deze stijging te doen?

4
Denkt u dat er een verband is tussen
de stijging van het ziekteverzuim en
het gebrek aan controle op de
mentale gezondheid van agenten?

5
Deelt u de mening van de
Nederlandse Politiebond (NPB),
dat de focus te veel ligt op de
lichamelijke conditie van agenten in
plaats van op de mentale conditie van
de agenten? Zo ja, hoe bent u van
plan om meer aandacht te besteden
aan de mentale conditie van agenten?

6
Bent u bekend met de gevolgen die
stress kan veroorzaken bij de

dagelijkse werkzaamheden van
politieagenten?

7
Deelt u de mening van de NPB dat
meer aandacht moet worden besteed
aan omgaan met stress, geweld en
agressie tijdens de politieopleiding?
Bent u bereid in overleg met het
regionaal college om geld hiervoor
vrij te maken uit de
stimuleringsregeling Veilige Publieke
Taak?

8
Bent u bereid nader onderzoek te
(laten) doen naar de psychische
conditie van agenten en naar de
oorzaken en gevolgen van stress bij
de politie?

9
Wat vindt u van het voorstel
van de NPB om geestelijke
gezondheidsproblemen die
samenhangen met agressie en
geweld tijdens de uitoefening van het
beroep te registreren?

10
Wat vindt u van het voorstel van de
NPB om een tweejaarlijkse mentale
check-up voor agenten in te voeren?

11
Hoe denkt u over het instellen van
een zogenaamde regeling
«psychosociale beroepsziekten»?

1 BN De Stem, 22 april 2009
http://www.bndestem.nl/algemeen/
binnenland/4856531/Ook-agent-op gefokt-
van-stress.ece

Antwoord

Antwoord van minister Ter Horst
(Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties) (ontvangen
18 mei 2009)

1
Ja.

2
Het omgaan met stressvolle situaties
is inherent aan het politievak. Het is
daarom van belang dat medewerkers
optimaal toegerust zijn om hiermee
om te gaan. In de regiokorpsen wordt
uitgebreid aandacht besteed aan
opvang en nazorg, maar daarnaast
wordt ook geïnvesteerd in het trainen
van bijvoorbeeld mentale
weerbaarheid.

3 en 4
Er is geen sprake van een
stijging van het ziekteverzuim.
In het jaarverslag 2008 zijn de
ziekteverzuimcijfers voor de
regiokorpsen vanaf 2000 opgenomen.
Hieruit blijkt dat het ziekteverzuim de
afgelopen jaren is gedaald. Het
landelijk gemiddelde voor 2007 en
2008 is 5,6%. Deze daling geeft
daarom geen aanleiding tot het
nemen van acties.

5 en 10
Ik onderschrijf het belang van
aandacht voor de mentale conditie
van agenten naast hun fysieke
conditie.
In de CAO 2005–2007 zijn afspraken
opgenomen omtrent de fitheid en
gezondheid van politiemedewerkers.
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Onderdeel hiervan is de
implementatie van de Gezondheids
Onderzoeken Politie. Mentale fitheid
is een wezenlijk onderdeel hiervan,
het vormt een integraal onderdeel
van de trajecten «Werk en
Gezondheid» en «Fit en Gezond». Er
is dan ook sprake van een gelijke
focus. Inmiddels is aangevangen met
de implementatie van de
GezondheidsOnderzoeken, de test
Mentale Conditie is onderdeel
hiervan. Ik zie dan ook geen
aanleiding om een aanvullende
tweejaarlijkse mentale check-up voor
agenten in te voeren.

7
Het (leren) omgaan met stress,
geweld en agressie is ingebed in het
curriculum van de politieopleiding.
Ook worden recente incidenten
gebruikt als casus waardoor het
onderwijs actueel en praktijkgericht
is. Er zijn mij geen signalen bekend
dat er onvoldoende aandacht aan
wordt besteed.
Het onderwijs omtrent omgaan met
stress, geweld en agressie behoort
tot de reguliere taak van de
Politieacademie en is derhalve
onderdeel van het bekostigd stelsel.
Ik zie geen noodzaak voor
aanvullende financiering vanuit de
stimuleringsregeling Veilige Publieke
Taak.

6, 8 en 9 en 11
Ik ben bekend met de gevolgen die
stress kan veroorzaken bij de
dagelijkse werkzaamheden van
politieagenten.
Zoals ik reeds heb aangegeven bij de
beantwoording van Kamervragen
eerder dit jaar
(2009Z00621/2080909890), wordt op
dit moment in mijn opdracht een
landelijke richtlijn ontwikkeld (door
Stichting Impact) met eenduidige
afspraken over de manier waarop
zorg voor geüniformeerde
hulpverleners geleverd moet worden.
Deze landelijke richtlijn voor de
psychosociale zorg van
geüniformeerde hulpverlening is
gericht op alle geüniformeerde
hulpverleners, zoals politie,
brandweer, ambulance en defensie.
De richtlijn zal mede antwoord geven
op de vraag naar registratie van
beroepsgerelateerde klachten.
Gegeven bovenstaande heb ik thans
geen voornemen gevraagd onderzoek
te starten dan wel gevraagde regeling
in te stellen. Indien bij de
ontwikkeling van de genoemde

landelijke richtlijn blijkt dat een
dergelijk onderzoek zinvol is dan zal
ik opnieuw overwegen of een
dergelijk onderzoek verricht zal
worden.
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